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§ 18 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Sophia Granswed Baat (M) och Jamila Hassan Khali (S) utsågs att 
justera dagens protokoll §§ 18 - 48.  Justering sker digitalt den 30 
november 2023. 
 

Sida 2 (59)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

§ 19 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Sju övriga frågor anmäldes: 

 Blöjfria barn, skrivelse från Moderaterna. 
 Tomma lokaler ger otrygga platser, skrivelse från 

Moderaterna. 
 Sätra ishall, skrivelse från Moderaterna, Centerpartiet och 

Liberalerna. 
 Tillgång till det mångsidiga intensiva programmet för små 

barn med autism, skrivelse från Liberalerna och 
Moderaterna. 

 Nämndmål för funktionshindrade, skrivelse från 
Sverigedemokraterna. 

 Utbildningsresultat gällande placerade barn och ungdomar, 
skrivelse från Sverigedemokraterna. 

 Åtgärder för förbättrad vattenkvalitet, skrivelse från 
Sverigedemokraterna. 
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§ 20 
Öka den biologiska mångfalden och främja pollinatörer  
- medborgarförslag 
SKHLM 2023/1014 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
medborgarförslaget skickas till förvaltningen för beredning och hör 
enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 1373726 Öka den biologiska mångfalden maskat 
 SKHLM 2023/1014-3 Gräsyta där vändplan är utanför 

reservatet. 
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§ 21 
Medborgarförslag om upprustning av Ekholmsparken 
m.m.  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2023/433 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har inkommit ett medborgarförslag till förvaltningen. 
Medborgarförslaget omfattar sex punkter med önskemål och förslag 
om förändringar i stadsmiljön i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde, mer specifikt Ekholmsparken som ligger 
uppe på Ekholmshöjden i Skärholmen. 
Svar på förslagen är uppdelade i respektive sex punkter. En 
sammanfattning av svaren följer nedan. 

 Det åligger fastighetsägaren att begränsa olovlig bilkörning 
på ytan, exempelvis genom en bom vid infarten från 
Ekholmsvägen eller på annat sätt. Förvaltningen har 
uppmärksammat fastighetsägaren på problematiken. 
Förvaltningen avser inte sätta upp en grind eller stängsla in 
parken vid utgången intill Ekholmsvägen 222. 

 Beslut om prioritering av parkinvesteringsmedel fattas 
årligen av stadsdelsnämnden. En omfattande upprustning av 
parken Ekholmshöjden beräknas vara möjlig kring 2030 – 
2035. Förvaltningen avser framöver underhålla den 
befintliga strukturen och lekutrustningen i Ekholmshöjden. 
Förvaltningen avser sätta upp en fjädergunga samt se över 
cykelkarusellen under hösten. 

 Sedan renoveringen har parklekshuset haft problem med 
elen och verksamheten har därför huvudsakligen varit 
stängd, men planen är att parkleken ska kunna öppna snart 
igen. Parallellt med detta pågår en utvärdering över var 
parkleksverksamheten gör mest nytta och hur verksamheten 
kan bedrivas så resurseffektivt som möjligt. Denna väntas 
vara klar vid årsskiftet. 

 Skärholmen har två plaskdammar (Sätradalsparken och 
Trissan) samt fyra vattenlekar (Vårbergstoppen, Vårgården, 
Flamingoparken och Gröna Stugan). Förvaltningen avser 
inte gå vidare med utredning för nyanläggning av 
plaskdamm på Ekholmshöjden. 

 I skriftlig korrespondens mellan förvaltningen och SISAB, 
tomträttsinnehavare, framkom det att SISAB planerar att 
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starta ett projekt för att upprusta skolgården med 
lekställställningar med mera. 

 Förvaltningen har stämt av förslaget med Riksförbundet 
Sveriges 4H, som ser att platsen saknar de förutsättningar 
som krävs för en 4H-verksamhet. Förvaltningen avser inte 
gå vidare med utredning av 4H-gård på Ekholmshöjden i 
nuläget. 

  
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
medborgarförslaget skickas till förvaltningen för beredning och hör 
enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/433-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag. 
 SKHLM 2023/433-6 Medborgarförslag maskat. 
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§ 22 
Anställ fruktplockare som kartlägger alla fruktträd i 
stadsdelen, plockar frukten och levererar den till våra 
offentliga verksamheter  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2022/655 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 5 september 2022 inkom ett medborgarförslag till 
förvaltningen om att anställa fruktplockare för att kartlägga alla 
fruktträd i stadsdelen, ta till vara på frukten och leverera den till 
stadsdelens offentliga verksamheter. Förslagsställaren ser att 
förslaget skulle kunna leda till fler arbetstillfällen, sänkta kostnader 
för inköp av frukt samt ha positiv inverkan ur ett miljöperspektiv. 
Förvaltningen är positiv till att frukt och bär som växer på parkmark 
i Skärholmen tas omhand och äts upp. En ökad konsumtion av frukt 
och bär är dels positiv ur ett hållbarhetsperspektiv, dels kan det 
bidra till att minska problematiken med skadedjur såsom råttor som 
ofta äter fallfrukt i offentlig miljö. 
Förvaltningen föreslår att föra in de fruktträd som finns i 
Skärholmen i ”Frukt- och bärkartan” på stadens hemsida som visar 
fruktträd och bärbuskar i stadens parker och naturområden, för att 
underlätta för allmänheten att hitta träd och plocka frukt. 
Förvaltningen föreslår att kartläggning och uppdatering av 
hemsidan görs inom befintlig organisation, inte genom 
projektspecifikt- eller tillfälligt anställd personal. 
Förvaltningen föreslår att inte gå vidare med den del av förslaget 
som avser att leverera frukt till stadsdelens offentliga verksamheter. 
Förvaltningen föreslår att inte gå vidare med den del av förslaget 
som avser att anställa fruktplockare som kartlägger 
stadsdelsnämndområdets fruktträd, plockar frukten och levererar till 
offentliga verksamheter. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/655-5 (Godkänd - R 2) SKHLM 2022/655 
svar på medborgarförslag 
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 SKHLM 2022/655-4 Medborgarförslag fruktplockare 
maskat. 
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§ 23 
Behovsanalys avseende ordningsvakter/väktare i 
stadsdelen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2022/1048 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen behandlar en skrivelse från 
Sverigedemokraterna. Författaren till skrivelsen efterfrågar en 
behovsanalys gällande ordningsvakter/väktare i 
stadsdelsnämndsområdet. Förvaltningen inkommer med redogörelse 
av behov avseende ordningsvakter med förslag att 
stadsdelsnämnden godkänner rapporten som svar på skrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättare Amrit Kaur (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga 1. 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 3. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 

Bilaga 3 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet 
2023-11-20 
  
Behovsanalys avseende ordningsvakter/väktare i stadsdelen 
  
Jamila Hassan Khali  m.fl. (S) 
Anna Hagnefur m.fl  (V) 
Karmapriya Muschott (MP) 
  
Särskilt uttalande 
Majoriteten vill tacka förvaltningen för ett väl utfört svar om 
behovsanalysen gällande om ordningsvakter/väktare och de viktiga 
prioriteringar som görs inom stadsdelens brottsförebyggande och 
trygghetsskapande ger i vår stadsdel att skapa en  
Förvaltningen skriver i sitt remissvar att mobila ordningsvakter är 
komplement till polis, räddningstjänst, fältassistenter och 
trygghetsvärdar vid markerade insatser som enligt BRÅ, 
brottsförebyggande rådet anser i samråden med polisen ger en 
fördelaktig effekt att skapa trygghetsupplevelen bland medborgare i 
Skärholmen vid riktade insatser. 
Dock anser BRÅ att alltför stor närvaro av ordningsvakter riskerar 
skapa en regressiv reaktion bland medborgare vid omhändertagande 
och kroppsvisitering där trygghetsrum saknas och väntar ute tills 
polisen som blir mer misstänkliggjord och tappar legitimitet inom 
det brottsförebyggande och trygghetsskapande rollen de innehar. 
Vår stadsdel har länge varit påverkad av desinformation och 
missförtroende som ges gentemot polisen, socialtjänsten och andra 
samhällsaktörer att bryta ner gängkriminaliteten, främja trygghet 
och skapa ett byggande förtroende för våra medborgare.   
Förvaltningen lyfter tydligt i sitt remissvar att samverkan med 
polisen, förvaltningen och samhällsaktörer såsom centrum- och 
fastighetsägare, skolor, och civilsamhället är en avgörande ledande 
grund till det brottsförebyggande och trygghetsskapande 
gemensamma mål man vill uppnå i 
Skärholmen.                                     
Den rödgröna budgeten satsar rejält på fler socialsekreterare, 
fältassistenter och föräldrastöd. Det är 130 miljoner mer på 
trygghetsskapande åtgärder som Skärholmens stadsdel fått ta del av 
att investera inom ramen för brottsförebyggande och 
trygghetsskapande. Detta har lett arbetet för förvaltningen att utöka 
stadsdelens fältassistenter och skapa en fortsatt trygghet för våra 
barn och unga att skapa relationsskapande kontakter med 
uppsökande för att känna förtroende för. 
Majoriteten vill gärna lyfta upp det pågående arbete förvaltningen 
gör i samarbete med olika samhällsaktörer i området. 
Nattvandringsgruppen från Sätra, Trivselvandring Söderort som 
uppkommit under höstens våldsvåg och aktiverat boende att 
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nattvandra varje fredag- och lördagskvällar och fokus ligger på 
relationsskapande gemenskap, trygghetsskapande och anordna 
kulturaktiviteter för vuxna, äldre, barn och unga kan vara där. 
Trygga trappan som är en samverkan mellan polis och 
fastighetsägare som pågår sen två år och där kommunala 
fastighetsbolaget Svenska Bostäder har haft det i sina bostäder och 
kunnat motverka otryggheten genom att ha kontinuerlig uppföljning 
av vilka som bor och kontrollera utrymmen för att lokalisera 
undangömda narkotika- och vapengömmor. 
Trygghetsvandring som förvaltningen tillsammans med flera 
samhällsaktörer såsom centrum- och fastighetsägare, civilsamhället, 
polisen, tjänstemän, brottsofferjouren kyrkan, hyresgästföreningen 
och medborgare kan delta i dialogsforumet att vandra, diskutera och 
markera de platser som behöver åtgärdas för att motverka 
otryggheten i varje respektive stadsdelsområde. 
Majoriteten ser de ytterst viktiga investering förvaltningen gör inom 
det brottsförebyggande- och trygghetsskapande arbete som görs i 
Skärholmen och fortfarande är ett långsiktigt mål under kommande 
mandatperioder att bryta mot kriminaliteten och stärka tryggheten i 
vårt område. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Moderaterna 
2023-11-23 
  
Behovsanalys avseende ordningsvakter/väktare i stadsdelen 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
Skärholmsborna uppger i medborgarundersökningen 2023 att man 
känner sig otrygg. Vi är långt ifrån att uppnå trygghetsmålen på 
79%, samtidigt som den upplevda tryggheten har ökat något, från 
49% 2022 till 54% i årets medborgarundersökning. Rådande grova 
brottsutveckling med skjutningar, sprängdåd och narkotikahandel 
gör att tryggheten måste vara av högsta prioritet.  
I Stockholm stad har vänstermajoriteten skurit ner 
budgetsatsningarna på trygghetsåtgärder med hela 70 miljoner 
kronor för 2023. Det innebär att staden har tvingats säga upp 120 av 
180 ordningsvakter och 27 mobila team har blivit 6 stycken. 
I budgeten för 2024 lägger Moderaterna 210 miljoner kronor mer på 
trygghetsåtgärder jämfört med majoriteten. Det innefattar både 
förebyggande insatser i förskola, fritidshem och skola, samt 
ordningsvakter, belysning och kameror mm. 
Dessvärre lyser satsningar på mobila ordningsvakter med sin 
frånvaro i vänstermajoritetens budget även 2024. Det är 
oroväckande, inte minst för våra äldre medborgare i stadsdelen, som 
upprepade gånger via pensionärsrådet och andra forum efterfrågar 
just ordningsvakter. Vi menar inte att ordningsvakterna är svaret på 
hur vi kommer åt otryggheten, men det är en viktig pusselbit i det 
förebyggande arbetet. Stockholm stads ordningsvakter var och är 
omtyckta av medborgarna och hade ett upparbetat samarbete med 
skolor, fritidsgårdar, polis och socialtjänst. Därför är det ytterst 
olyckligt när denna typ av förebyggande åtgärder avbryts. Det finns 
inte heller pengar avsatta i Skärholmens verksamhetsplan för 2023 
och 2024 för att anställa egna ordningsvakter, något som 
vänstermajoriteten i stadshuset hävdat är möjligt.  
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-11-23 
  
Dnr SKHLM 2022/1048 
  
Behovsanalys avseende ordningsvakter/väktare i stadsdelen 
Vi vill tacka förvaltningen för detta gedigna svar på vår skrivelse. 
Vi vill speciellt lyfta fram något som förvaltningen betonar. Att 
väktare/ordningsvakter är att betrakta som en del i det förebyggande 
arbetet för ökad trygghet. Vi uppfattar att det råder ett missförstånd 
kring detta i den opinionsmässiga debatten kring väktare. Vi ser 
också fram emot en fortsatt dialog och debatt kring väktares vara 
eller icke-vara. Där den debatten mer bör vara inriktad på hur man 
ska jobba med väktare och ordningsvakter, och mindre kring 
huruvida de behövs. Vi känner oss stärkta av förvaltningens breda 
och omfattande svar. 
Stort Tack. 
  
Roland Johansson (SD) 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/1048-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse 
Behovsanalys avseende ordningsvakter. 

 SKHLM 2022/1048-1 Skrivelse; Behovsanalys avseende 
ordningsvakter/väktare i stadsdelen. 
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§ 24 
Språkkafé med syaktiviteter  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/527 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från nämnden. I 
skrivelsen ombeds förvaltningen att undersöka om 
Arbetsmarknadsförvaltningen har någon möjlighet att bedriva 
språkcafé med syaktiviteter i Bredängsskolan. 
Nyanländas etablering är ett prioriterat område för förvaltningens 
arbete. I förvaltningens svar redogörs för olika språkorienterade 
insatser som erbjuds av förvaltningen följt av andra 
språkorienterade insatser i Skärholmens stadsdelsnämndsområde. 
Arbetsmarknadsförvaltningen har likaså redogjort för sina redan 
etablerade språkorienterade insatser. Arbetsmarknadsförvaltningen 
bedömer att ett språkkafé med syaktivitet på Bredängsskolan som 
efterfrågas i skrivelsen inte ryms inom arbetsmarknadsnämndens 
uppdrag. Utbildningar i språk som tillhandahålls av 
arbetsmarknadsnämnden ska ske i ordinarie utbildningssystem i 
form av svenska för invandrare, sfi och svenska som andra språk. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/527-2 (Godkänd - R 2) Skrivelse; Språkcafé 
med syaktiviteter. 

 SKHLM 2023/527-1 Skrivelse; Språkkafé med syaktiviteter. 
 SKHLM 2023/527-4 Bilaga.3 Stockholm stads 

hållbarhetsrapport 2021. 
 SKHLM 2023/527-5 Bilaga.4 Barnrättsperspektiv-vad-

innebär-det22. 
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§ 25 
Öka simkunnigheten i Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/529 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse om ökad simkunnighet har skickats från 
stadsdelsnämnden till förvaltningen för beredning. Frågor som ställs 
i skrivelsen handlar om statistik, simskoleavgifter, antal platser på 
simkurser för olika målgrupper samt vad förvaltningen gör för att 
öka simkunnigheten. 
I Stockholms stad är det Idrottsförvaltningen som ansvarar för att 
erbjuda möjligheter att lära sig simma. Idrottsnämnden genomför 
åtgärder som ska förbättra simkunnigheten, vilket redovisas i 
ärendet. Därutöver har Idrottsnämnden beslutat om sänkta 
simskoleavgifter för barn i vissa simhallar, däribland Skärholmens. 
Däremot är avgiften densamma för vuxna, exempelvis icke 
simkunniga föräldrar. 
I somras erbjöd Idrottsförvaltningen gratis simundervisning för de 
mellanstadiebarn som behövde förstärkning för att klara 
grundskolans kunskapsprov. Därutöver genomfördes ytterligare två 
nybörjarsimskolor för Skärholmsbarn 3-15 år. Föreningen 
Stockholmspolisens simklubb arrangerade simskola i Skärholmens 
simhall och på uppdrag av stadsdelsförvaltningen arrangerade 
Trampoolin Simskolor AB simundervisning på Mälarhöjdsbadet i 
Bredäng. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Jamila Hassan Khali (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga 1. 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 2. 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler att 
Sverigedemokraterna ansluter till Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiets särskilda uttalande. 
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Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 
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Sverigedemokraterna . 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet 
2023-11-23 
  
Öka simkunnigheten i Skärholmen 
  
Jamila Hassan Khali (S) 
Shamso Ali Hassan (V) 
Karmapriya Muschott (MP) 
  
Särskilt uttalande 
Majoriteten vill tacka förvaltningen för ett välskrivet svar om 
arbetet med öka simkunnigheten i vår stadsdel Skärholmen. 
Förvaltningen skriver i sitt svar att de tillsammans med 
idrottsförvaltningen jobbar med att erbjuda barnen möjligheter att 
öka sin vattenvana och simkunnighet genom verksamheter i 
simhallarna, och under sommartid på stadens olika simhallar och 
utebad.  
Vi vill också lyfta att vi nu möjliggör en sänkning för den 
kommunala simskolan i Skärholmen med 300 kronor från 700 
kronor till 400 kronor, med start nästa år. Majoriteten gör även en 
särskild satsning på vattenvana, träning och förberedande simskola, 
riktat till barn födda 2015–2018. Stadens simföreningar kommer 
kunna söka ett ekonomiskt stöd för att kunna anpassa deltagarnas 
anmälningsavgift till en nivå som de flesta kan betala.   
Inför sommaren 2024 så ser vi positivt på möjligheterna att satsa på 
simskola, simkollo och vattenvana där medel kommer vara sökbara 
från stadens centrala medelsreserv för sommarkoloni verksamhet, 
inklusive LSS-kollo.  
Detta ökar möjligheterna för Skärholmens barnfamiljer och 
ensamstående föräldrar med ansträngd ekonomi att sätta sina barn i 
simskola. Vår förhoppning är att fler barn kommer till både de 
kommunala simskolorna och de ideella simföreningar, som 
Stockholmspolisens IF simklubb. 
Våra barn och unga i Skärholmen ska kunna delta på lika villkor 
som andra barn och unga i Stockholm stad och känna sig trygga och 
kunna ta del av aktiviteter i stadens simhallar såväl som våra 
utebad. Desto fler simkunniga och vattenvana barn och unga i vår 
stadsdel, desto färre drunkningspåbud. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet 
och Sverigedemokraterna 
2023-11-23 
  
Öka simkunnigheten i Skärholmen 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Kim Höglund (L) 
Alice Vestlin m.fl (C) 
Roland Johansson (SD) 
  
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för de utförliga svaren på frågorna. Vi 
vill åter igen tacka förvaltningen för det fantastiska jobb man 
lyckades åstadkomma på så kort tid med sommarsimskolan. 
Vi hoppas att sommarsimskolan ska komma tillbaka nästa år och 
även kommande somrar framöver. Med ännu bättre planering av 
sommarsimskolan, skulle aktiviteterna kunna breddas till fler 
veckor och ett ännu större fokus skulle kunna läggas på att 
marknadsföra simskolan till barnen i Skärholmens stadsdel. Vi tror 
att det skulle kunna locka ännu fler barn från just Skärholmen, om 
simskolan bedrivs vid Sätrastrandsbadet, då det geografiskt ligger är 
bättre placerat för boende i vår stadsdel.  
Vidare är det glädjande att den nya majoriteten förvaltar de 
satsningar som gjordes på simkunnighet under förra 
mandatperioden och fortsätter det viktiga arbetet med bland annat 
förberedande simskola som vi påbörjade. Vi är däremot bekymrade 
över att den föreningsfientliga politik som drivs av majoriteten även 
drabbar simundervisningen. I ärendet ser vi att platserna i stadens 
simskola ökat markant. Vid en första anblick kan det verka vara 
någonting positivt. Det som däremot inte syns i ärendet är att när 
platserna i den kommunala simskolan ökar minskar platserna i den 
föreningsdrivna simskolan.  
Det finns flera fördelar med att barn lär sig simma i den 
föreningsdrivna simskolan jämfört med den kommunala. Att lära 
sig simma i en förening gör även att föreningslivet på ett naturligt 
sätt tar plats i ett barns liv och ger förutsättningar för barnet att 
fortsätta simma i föreningen även efter att simskolan avslutats. Den 
möjligheten finns inte i den kommunala simskolan.  
Tyvärr kommer inte heller det ökade antal platser i den kommunala 
simskolan att komma barn från vår stadsdel till del. Precis som 
anfördes i skrivelsen gör den modell som majoriteten använder sig 
av med lägre avgifter i simhallar i ytterstaden att barn från andra 
stadsdelar kommer till simhallen och tar platser från 
Skärholmsborna. Det hade varit önskvärt att majoriteten, även i 
detta avseende, förvaltade det grönblåa arvet och istället baserade 
modellen på inkomster. Någonting som gjordes förra 
mandatperioden med betydligt mer träffsäkra resultat.  
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I svaret från Skärholmens simhall kan vi se att det inte erbjuds 
simundervisning för vuxna med funktionsnedsättning på grund av 
ingen efterfrågan. Vi vill därför uppmana förvaltningen till att 
fortsätta marknadsföra simundervisning till denna prioriterade 
målgrupp, så vi kan erbjuda dem simundervisning i vår stadsdel. Vi 
bör även lägga ännu större fokus på att marknadsföra 
simundervisning till skärholmsborna genom uppsökande arbete, 
med hjälp av föreningar, civilsamhället och aktiviteter som 
anordnas i samarbete med förvaltningen. Det bör även gå att anmäla 
sig och sitt barn fysiskt via Medborgarkontoret. Alla har inte 
språket, den tekniska kunskapen, eller tekniska hjälpmedel i 
hemmet för att lyckas anmäla sig eller sina barn. Då är 
Medborgarkontoret en bra plats för detta. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/529-2 (Godkänd - R 2) Öka simkunnigheten i 
Skärholmen. 

 SKHLM 2023/529-1 Skrivelse; Öka simkunnigheten i 
Skärholmen. 
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§ 26 
Presentera handlingsplan för nya soptunnor  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/693 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 15 juni 2023 inkom en skrivelse om handlingsplan för 
soptunnor till förvaltningen för beredning. 
Skrivelsens författare föreslår att förvaltningen utreder och 
presenterar en handlingsplan för hur sunkiga soptunnor i Vårberg 
ska fås i ett gott skick i närtid och på längre sikt. 
Förvaltningen redogör för sitt kontinuerliga och systematiska arbete 
med renhållning och hanteringen av skräpkorgar i 
stadsdelsnämndsområdet. 
Förvaltningen redovisar kraven på skräpkorgar och hur förnyelse av 
skräpkorgar sker genom att följa Möbelprogram Stockholm 2023. 
Vidare tydliggörs att all renhållning och hantering av skräpkorgar 
på fastighetsmark i Vårberg centrum, Skärholmen centrum, Sätra 
centrum och Bredäng centrum ansvarar centrumfastighetsägarna 
för. På tunnelbanestationerna har SL ansvaret för renhållningen. 
Förvaltningen föreslår att fortsätta sitt systematiska arbete med 
renhållning och hantering av skräpkorgar på stadens mark enligt 
gällande rutiner. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler 
för Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-11-23 
  
Dnr SKHLM 2023/693 
Handlingsplan för soptunnor i Vårberg 
Vi vill tacka för det utförliga svaret gällande sunkiga soptunnor i 
Vårberg. Av svaret framgår en tänkbar delförklaring gällande varför 
just Vårberg har sunkiga soptunnor. I Vårberg töms soptunnorna 
med dubbel frekvens, i förhållande till övriga delar av stadsdelen 
(Sätra, Bredäng, Skärholmen). Vi tänker att tömningen i sig utgör 
en potentiell risk för någon form av fysisk åverkan och nötning på 
soptunnan. I synnerhet om man tänker sig en fördubblad frekvens 
av tömningen ackumulerad över flera år. Vi hoppas att 
förvaltningen tar hänsyn till just den faktorn inom ramen för 
Möbelprogrammet. 
Roland Johansson (SD) 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/693-2 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för 
skräpkorgar i Vårberg. 

 SKHLM 2023/693-1 Skrivelse; Presentera handlingsplan för 
nya soptunnor. 

 

Sida 21 (59)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

§ 27 
Utred behovet av en funk-fältare  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/694 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens utredning som 
svar på skrivelsen. 
2. Stadsdelsnämnden beslutar att inrätta en funkfältare i 
enlighet med utredningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Skärholmens 
stadsdelsnämnd om att utreda behovet av en funkfältare. I 
skrivelsen anförs att en potentiell funkfältare ska ha vissa likheter 
med funktionen äldrefältare som förvaltningen inrättade under 
2022. I skrivelsen anförs också att förvaltningen i denna utredning 
ska rådgöra med rådet för funktionshinderfrågor samt redogöra för 
de ekonomiska förutsättningarna för att inrätta en funkfältare. 
Förvaltningen har utrett frågan och ser att det finns möjlighet att 
starta ett uppdrag för en funkfältare under 2024 där det 
hälsofrämjande arbetet skulle kombineras med uppsökande och 
undersökande arbete. Det uppsökande arbetet syftar då till att vara 
ett förebyggande och hälsofrämjande arbete. 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget att inrätta en 
funkfältare och föreslår att det genomförs i mindre skala under 2024 
med uppdraget att arbeta uppsökande för bättre hälsa för personer 
med funktionsnedsättning i stadsdelen. Förvaltningen föreslår en 
provperiod på ca ett år med en efterföljande utvärdering. 
Förvaltningen bedömer att provperiod kan lösas med befintliga 
personella resurser, dock ska en del av utvärderingen vara att ta 
ställning till om en ny tjänst som funkfältare ska inrättas efter 
prövoperioden. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson  (SD) anmäler 
för Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-11-23 
  
Dnr SKHLM 2023/694 
  
Utred behovet av Funk-fältare 
  
Vi vill tacka för det utförliga svaret gällande Funk-fältare. Vi 
uppskattar att funktionen skall prövas i mindre skala under 
kommande år, och vi ser fram emot en uppföljning av detta längre 
fram.   
  
Roland Johansson (SD) 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/694-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse utred 
behovet av en funkfältare. 

 SKHLM 2023/694-1 Skrivelse; Utred behovet av en Funk-
fältare. 
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§ 28 
Utred hur ny lag om kommunens ansvar kring 
förebyggande arbete skall implementeras  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/697 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen behandlar en skrivelse från 
Sverigedemokraterna. Författarna till skrivelsen efterfrågar en 
redovisning av hur ny lag om förebyggande arbete mot kriminalitet 
implementeras. Ny lag om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete, trädde i kraft den 1 juli 2023. 
Förvaltningen inkommer med redogörelse avseende implementering 
av det brottsförebyggande arbetet enligt den nya lagen med förslag 
att stadsdelsnämnden godkänner rapporten som svar på skrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler 
för Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
  
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-11-23 
  
Dnr SKHLM 2023/694 
  
Utred hur ny lag om kommunens ansvar kring förebyggande arbete 
skall implementeras 
Vi vill tacka för det utförliga svaret gällande implementeringen av 
den nya lagen. Av svaret framgår att stadens arbete i huvudsak är 
inrättad på ett sådant sätt att den nya lagen inte föranleder någon ny 
organisationsstruktur. 
Vi vill dock ändå passa på att uppmuntra förvaltningen att lyfta 
fram denna nya lag i samband med stadens revision, vi kommer från 
vårt håll som förtroendevalda att påtala för stadens revisorer att 
särskilt titta på hur denna lag har implementerats i staden i sin 
helhet. Lagen är trots allt ny. 
Vi vill särskilt tacka för svaret på vår skrivelse, för att den 
innehåller en tämligen detaljerad beskrivning av struktur och 
ansvar, och vi kommer använda svaret som en referens för 
förståelsen av kommunens förebyggande arbete, och vidare dialog 
kring detta arbete. 
  
Roland Johansson (SD) 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/697-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse ny lag om 
brottsförebyggande. 

 SKHLM 2023/697-1 Skrivelse; Utred hur ny lag om 
kommunens ansvar kring förebyggande arbete skall 
implementeras. 
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§ 29 
Förslag på sammanträdesdatum för Skärholmens 
stadsdelsnämnd 2024  
- beslutsärende 
SKHLM 2023/980 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdestider för år 
2024. 
-Tisdag 2 januari klockan 09.00 (endast för att utse 2024 
års sociala delegation och förordnade ledamöter samt 
pensionärsråd) 
- Torsdag 25 januari 
- Torsdag 22 februari (verksamhetsberättelse) 
- Torsdag 21 mars 
- Torsdag 25 april (treåringen) 
- Torsdag 23 maj 
- Torsdag 13 juni (tertialrapport 1) 
- Torsdag 29 augusti 
- Torsdag 26 september (tertialrapport 2) 
- Torsdag 24 oktober 
- Torsdag 21 november 
- Torsdag 12 december 
2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från 
sammanträdet den 2 januari. Förvaltningen får i uppdrag att 
anordna lämplig lokal. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/980-1 (Godkänd - R 1) sammanträdestider 
2024. 
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§ 30 
Förslag på sammanträdesdatum för sociala delegationen 
2024  
- beslutsärende 
SKHLM 2023/981 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner datum för sociala 
delegationens sammanträden enligt detta tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har delegerat rätten att besluta i vissa 
individärenden till sociala delegationen. Nämnden beslutar om 
ledamöter och tider för delegationens sammanträden. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/981-1 (Godkänd - R 1) Förslag på 
sammanträdesdatum för Sociala delegationen 2024. 

 SKHLM 2023/981-2 Bilaga 1. Datum soc del 2024. 
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§ 31 
Månadsrapport per oktober 2023  
- beslutsärende 
  
SKHLM 2023/979 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
förslag till månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen prognostiserar budget i balans för 2023 efter 
planerade åtgärder, budgetjusteringar, prestationsförändringar och 
resultatöverföringar. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 1384989 (Godkänd - R 1) november 
 1384238 Bilaga 1 - månadsrapport okt 2023 
 1384239 ub071a_2023-10 
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§ 32 
Uppdatering av delegationsordning för Skärholmens 
stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2019/523 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner de föreslagna ändringarna i 
delegationsordning med dnr SKHLM 2019/523 vad gäller 
1. Kapitel 12 Förskola. 
2. Kapitel 13.4, ny ärendegrupp Individanpassat stöd för att 
underlätta arbete, studier. 
3. Kapitel 13.7, ny ärendegrupp Individanpassat stöd för att 
underlätta arbete, studier. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Avdelningen för förskola föreslår nämnden att revidera 
delegationsordningen för nya skrivningar och ändringar av 
ärendegrupper inom kapitel 12 Förskola. Ändringarna avser både 
ärendegrupper som har justerats och delegat som har ändrats. 
Avdelningen för socialtjänst föreslår nämnden att revidera 
delegationsordningen för tillägg i kapitel 13.4 och 13.7 med två nya 
ärendegrupper, Individanpassat stöd för att underlätta arbete, studier 
samt Individanpassat stöd för att underlätta arbete, studier. 
Avdelningen för socialtjänst föreslår stadsdelsnämnden att delegera 
beslutsfattandet till biståndshandläggare. 
Avdelningen för socialtjänst noterar att 3 kap. 6 a & 6b §§ SoL har 
ändrats, beslut enligt detta lagrum innebär en omfattande 
inskränkning av föräldrarätten och delegeras därmed inte. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2019/523-68 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Delegationsordning. 

 SKHLM 2019/523-69 Bilaga 1 delegationsordning. 
 SKHLM 2019/523-70 Bilaga 2 delegationsordning. 

 

Sida 29 (59)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

§ 33 
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning 2024-2028  
- svar på remiss 
SKHLM 2023/912 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till det reviderade Program 
för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029. 
I stadens budget för 2023 angavs att kommunstyrelsen ska revidera 
Programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2018-2023. Programmet är framtaget som del 
i arbetet med stadens mål Stockholm är en stad som är tillgänglig 
för alla oavsett funktionsförmåga, där alla kan vara fullt delaktiga i 
samhällslivet, utan diskriminering. 
Programmet omfattar nio fokusområden som berör stadens nämnder 
och bolagsstyrelser olika. Genomförandet och uppföljningen av 
programmet åläggs nämnder och bolagsstyrelser genom arbetet med 
verksamhetsplaner. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet ett förslag 
till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar på 
förvaltningens förslag till beslut. Tjänstgörande ordförande Sophia 
Granswed Baat (M) hör att det finns två förslag till beslut, 
förvaltningens samt Centerpartiets. Hon ställer dessa mot varandra 
och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättaren Kim Höglund (L) anmäler för Liberalerna 
och Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 
Tjänstgörande ersättare Roland Johansson (SD) anmäler att 
Sverigedemokraterna ansluter sig till Liberalernas och 
Moderaternas särskilda uttalande. 

Sida 30 (59)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

Reservation 
Ledamoten Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Centerpartiet. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Liberalerna, Moderaterna och 
Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Centerpartiet 
2023-11-23 
  
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029 
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
  
Förslag till beslut 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
Att därutöver anföra 
En stor del unga och vuxna med funktionsnedsättning står ofrivilligt 
utanför arbetslivet, även de som inte har en nedsatt arbetsförmåga. 
FNs konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning slår fast att medlemsstaterna ska främja 
möjligheterna till företagande. I det föreslagna programmet för 
Stockholms stad berörs inte företagande som en möjlig väg till 
arbete och egen försörjning. Det är olyckligt då just företagande 
många gånger kan vara ett bra sätt för människor att bryta sitt 
utanförskap. Centerpartiet vill att staden ska arbeta aktivt med att 
informera och vägleda kring möjligheterna med företagande också 
till personer med funktionsnedsättning. 
 
Men även när det finns vilja, kunskap och idéer för att starta företag 
riskerar man att mötas av hinder. Den kanske största oron är bli av 
med det stöd man har behov av utifrån sin funktionsnedsättning. Ett 
annat problem som vittnas om är att stödet som ges inte är anpassat 
för eget företagande. Det resulterar i en rädsla att våga satsa, 
misslyckanden och i slutändan att människors livsdrömmar släcks. 
Centerpartiet hade därför önskat att programmet kompletterats med 
information och tydliga ambitioner kring vilket stöd staden kan och 
skall erbjuda när en person med funktionsnedsättning väljer att 
starta företag. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Liberalerna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2023-11-23 
  
Särskilt uttalande 
Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2028 
  
Kim Höglund (L) 
Sophia Granswed Baat (M) 
Roland Johansson (SD) 
I Liberalernas Stockholm har alla stockholmare oavsett 
funktionsförmåga samma möjlighet till delaktighet i samhället. 
Staden och välfärden ska byggas utifrån tillgänglighet och 
delaktighet och hinder för en tillgänglig stad ska avlägsnas. Vi vill 
se en stad där alla kan leva och röra sig fritt.  Genom att investera i 
tillgänglighet och eliminera fysiska hinder främjas inte bara 
rörelsefrihet utan också ett mer inkluderande samhälle där alla kan 
delta fullt ut. I Liberalernas budget gör vi utökade satsningar för 
ökad tillgänglighet. 
För personer med rörelsehinder är tillgänglighet en helt central 
fråga. En liberal syn på rörelsefrihet kräver att Stockholm utformas 
med hänsyn till mångfalden av funktionsnedsättningar. Det innebär 
att anpassa infrastrukturen, offentliga byggnader och transportmedel 
för att säkerställa att alla, oavsett rörelseförmåga, kan delta fullt ut i 
stadslivet. 
Programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2028 tar upp flertalet bra aspekter. Det 
är viktigt att programmet inte blir en papperstiger, utan något som 
staden verkligen lever upp till. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/912-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss, KS 
2023/791. 

 SKHLM 2023/912-2.1 (Godkänd - R 2) KS 2023/791 
Tjänsteutlåtande - Program för tillgänglighet och delaktighet 
för personer med funktionsnedsättning 2024-2029 
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§ 34 
Vidaredelegation av beslutanderätt: gemensam 
upphandling av medarbetarundersökningar 2024  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/905 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/905-6 Vidaredelegation. 
Medarbetarundersökningar 2024 Skärholmen. 
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§ 35 
Vidaredelegation av beslutanderätt: gemensam 
upphandling av parkinvesteringar söderort  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/984 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 1356383 Vidaredelegation Skärholmen 
Parkinvesteringar.signerad 
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§ 36 
Kontorsremiss: förslag till etablering av centralt 
omsättningslager  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/966 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/966-1.2 Kontorsremiss, förslag till etablering 
av centralt omsättningslager SF 2023/645 [2023ADM3849], 
Remissnummer: [2023ADM3849:R1] (3/4) 

 SKHLM 2023/966-3 Skärholmens svar på "Kontorsremiss 
Omsättningslager - SF 2023/645". 

 SKHLM 2023/966-1.3 Kontorsremiss, förslag till etablering 
av centralt omsättningslager SF 2023/645 [2023ADM3849], 
Remissnummer: [2023ADM3849:R1] (4/4) 
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§ 37 
Protokoll - förvaltningsgruppen oktober  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2023/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/4-17 Protokoll 2023-10-26. 
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§ 38 
Protokoll - Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor 
november  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/5-13 Protokoll 2023-11-02. 
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§ 39 
Protokoll - Skärholmens pensionärsråd november  
- anmälningsärende 
Skickas ut v. 46 
SKHLM 2023/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/6-18 Protokoll 2023-10-19. 
 

Sida 39 (59)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

§ 40 
Protokoll - gruppledarmöte oktober  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/2-14 Protokoll 2023-10-26. 
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§ 41 
Balanslista SDN 12/2023-11-23  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
anmälan godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt 
bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1-19 Balanslista uppdrag - SDN 12/2023-11-
23. 
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§ 42 
Otryggheten ökar med tomma lokaler  
- skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Mikael Sundin (M) anmäler för Moderaterna en 
skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen 
för beredning. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
skrivelsen. 
Tjänstgörande ersättaren Kim Höglund (L) anmäler att Liberalerna 
ansluter till skrivelsen. 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler 
att Sverigedemokraterna ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna 
Skrivelse SDN 23 nov 
Sophia Granswed Baat (M) mfl. 
Otryggheten ökar med tomma lokaler 
  
Skärholmens stadsdelsområde har flertalet platser som upplevs som 
otrygga. Några av dessa otrygga platser, har uppkommit när 
byggprojekt skjutits på framtiden och lokaler står tomma. Platserna 
blir sedan tillhåll för kriminell verksamhet och möten för illegala 
affärer. På vissa ställen har även droggömmor hittats. Nedan listas 
några av dessa platser och därefter följer ett antal frågor kring 
respektive område som vi önskar svar på. 
  
Torpgläntan 8, Vårberg: Här finns en nedlagd förskola och planen 
är att lokalerna ska rivas och en ny “Framtidens förskola” ska 
byggas av SISAB. Lokalerna skulle ha rivits hösten 2023, men det 
verkar ha skjutits fram. 

 Vad är status och tidplan för projektet? 
 Hur säkerställer stadsdelen att området ska upplevas som 

tryggt under rivnings- och byggtiden? 
 Hur jobbar man med platsaktivering? 

Stävholmsgränd 37, Vårberg: Mitt i radhusområdet finns en 
nedlagd förskola som ägs av SISAB. Förskolan har inte varit i drift 
på flera år. 

 Vad är status för dessa lokaler och plats? 
 Vad är tidplanen? 
 Hur säkerställer stadsdelen att området ska upplevas som 

tryggt? 
Odd Fellowvägen 15-17, Bredäng: Här finns en nedlagd förskola 
som ägs av SISAB och planen är att lokalerna ska rivas och en ny 
förskola ska byggas. 

 Vad är status och tidplan för detta projekt? 
 Hur säkerställer stadsdelen att området ska upplevas som 

tryggt under rivnings- och byggtiden? 
 Hur jobbar man med platsaktivering? 

Konditori Lyran, Ålgrytevägen 90, Bredäng: På denna parkering 
sker misstänkt drogförsäljning. 

 Känner stadsdelen till att det sker misstänkt drogförsäljning 
på parkeringen och hur jobbar man i så fall för att komma 
tillrätta med det? 

Studentbostäderna, Sätra IP, Sätra: Senaste informationen i Mitti 
31 oktober 2023, är att studentbostäderna ska rivas och platsen ska 
nyttjas för byggbodar vid bygge av den nya ishallen. Även en 
grundskola ska byggas på sikt. 

 Vad är tidplanen för nya ishallen? 
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 Vilket år ska nya grundskolan byggas enligt nuvarande 
plan? 

Hur säkerställer stadsdelen att området ska upplevas som tryggt 
under rivnings- och byggtiden? 
Hur jobbar man med platsaktivering? 
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§ 43 
Blöjfria barn  
- skrivelse från Moderaterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Mikael Sundin (M) anmäler för Moderaterna en 
skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen 
för beredning. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna. 
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Bilaga, skrivelse, Moderaterna 
Blöjfria barn: för hälsan och klimatet                                            
  
Allt fler barn går i blöja högre upp i åldrarna idag än vad man 
gjorde på 70-talet. Då var majoriteten av barn i Sverige blöjfria vid 
2 års ålder, idag är svenska barn blöjfria först vid 4-års ålder. 
Användandet av blöjor högre upp i åldrarna har visat sig ha 
negativa konsekvenser på barns hälsa. Studier visar att risken för 
urinvägsinfektion och förstoppning ökar. På BVC uppmuntras 
vårdnadshavare att börja introducera pottan redan innan barnet fyllt 
1 år, för att motverka blöjanvändning högre upp i åldrarna. Att bli 
blöjfri betyder även en större individuell frihet och självständighet 
för barnet. 
  
Samtidigt får vi inte glömma att alla barn är egna individer, och alla 
är inte redo att bli blöjfria vid 2 års ålder. Exempelvis behöver ofta 
barn med särskilda behov använda blöja längre upp i åldrarna. Inget 
barn ska stressas till att bli blöjfri. 
  
Ytterligare ett argument för att få fler barn att bli blöjfria tidigare, är 
klimatet. När blöjan används under 4 år istället för 2 år förbrukar vi 
dubbel så mycket material. Engångsblöjan består till största delen 
av plast som inte kan återvinnas. Det är därför mer klimatsmart om 
färre barn använder blöja. 
  
Blöjanvändadet har även en kostnad. Och används blöjan dubbelt så 
länge, så blir kostnaden dubbelt så hög. Stadsdelsnämndens 
förskolor bekostar blöjor, och inititaiv på att minska 
blöjanvändandet i stadens förskolor har redan påbörjats. 
Stadsdelsnämnden i Hässelby-Vällingby har startat ett initiativ, där 
förskolor fått ingå i ett pilotprojekt om att minska blöjanvändandet. 
Hässelby-Vällingbys stadsdelsförvaltning lägger närmare en halv 
miljon kronor årligen på blöjor, en stor kostnad som skulle kunna 
bli lägre om fler barn blir blöjfria tidigare. 
  
Samverkan mellan förskola och familjer är avgörande för att barn 
ska bli blöjfria vid lägre ålder. Förskolorna och vårdnadshavare 
måste därför gemensamt arbeta för att minska blöjanvändandet. 
  
Med anledning av ovanstående önskar vi svar på: 

 Hur många blöjor förbrukas på stadsdelens kommunala 
förskolor under ett år? 

 Hur mycket är den ungefärliga kostnaden för blöjor på 
stadsdelens kommunala förskolor under ett år? 

 Hur jobbar förskolepersonalen i Skärholmen med barn och 
vårdnadshavare vid blöjavänjning och potträning? 
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 Jobbar Skärholmens förskolor för att minska 
blöjanvändandet för barn som är äldre än 2 år? Om ja, 
beskriv hur. 
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§ 44 
Sätra ishall  
- skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Moderaterna, Liberalerna 
och Centerpartiet en skrivelse med förslag till beslut att skicka den 
till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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Bilaga, skrivelse, för Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet  
Skärholmens stadsdelsnämnd 
 2023-11-23 
  
Skrivelse om Sätra ishall 
  
Sophia Granswed Baat mfl. (M)  
Kim Höglund (L) 
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
  
Sätra ishall stängdes med omedelbar verkan den 2 november. 
Stockholms stad har genom fastighetskontoret haft ishallen under 
uppsikt då brister är kända sedan tidigare. Under den senaste 
besiktningen som genomfördes i slutet av oktober, bedömdes läget 
vara sämre än förväntat på grund av ytterligare markrörelser som 
skulle kunna innebära rasrisk. Valet blev att stänga ishallen av 
säkerhetsskäl. 
  
Detta medförde att de verksamma idrottsföreningarna i Sätra ishall 
inte hade någonstans att ta vägen och runt 300 spelare/ungdomar 
stod helt utan istid efter den 2 november. En katastrof inte bara för 
de barn och vuxna som utövar sin favoritsport på plats utan också 
för föreningarnas ekonomi där väsentliga intäkter för is- och 
kafeteriaförsäljning försvinner. Hela föreningsverksamheten skakas 
om och de får bara hoppas att de klarar den finansiella krisen. 
  
Det tog drygt två veckor innan Mälarhöjden-Bredäng Hockey fick 
ersättningstider på andra platser i staden för sina ishockeyspelande 
barn och ungdomar, någonting de själva fick ordna. Nedstängningen 
drabbar även Sätra konståkningssällskap och Skrapan hockey, som 
tränar i ishallen. Trots att idrottsförvaltningen vetat att ishallen varit 
i dåligt skick under lång tid fanns ingen evakuerings- eller 
handlingsplan för den akuta stängningen. 
  
Det finns en stor brist på ishallar i Stockholm och det är inte första 
gången en ishall tvingas stängas ner akut. Det borde finnas en 
evakueringsplan för föreningar och de som använder idrottsplatser 
där risken för akut stängning finns. Det kan inte vara meningen att 
våra föreningar själva ska försöka hitta lösningar till match- och 
träningstider vid en sådan här situation. Idrottsförvaltningen borde 
snabbare än två veckor kunnat ordna samträningsmöjligheter med 
andra föreningar eller erbjuda de drabbade föreningarna till delad is 
med andra lag. 
  
Det har även kommit till vår kännedom att föreningarna inte 
kommer få använda isrinken på Sätra IP eftersom den är sönder och 
inte prioriterad att laga. På Vårbergs IP har isrinken varit avstängd i 

Sida 49 (59)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-11-23 

flera år. Vi är bekymrade över om det överhuvudtaget kommer 
finnas någon möjlighet att åka skridskor i vår stadsdel i vinter. 
Enligt Stockholms strategi för idrottsanläggningar är stadens mål att 
det till 2030 ska finnas åtminstone en konstfrusen isbana för 
spontan skridskoåkning per stadsdelsområde. Vi ser nu hur 
utvecklingen i vår stadsdel går bakåt. 
  
Vi är väl medvetna om att det är idrottsnämnden och 
fastighetsnämnden som bär huvudansvaret för det läge vi nu 
befinner oss i. I en skrivelse som lades i idrottsnämnden förra 
veckan ställde vi därför ett antal frågor till idrottsförvaltningen och 
majoriteten kring nedstängningen och konsekvenserna som den 
medför för det lokala föreningslivet. Eftersom det är lokala 
föreningar och medborgare i vårt stadsdelsnämndsområde som 
drabbas av nedstängningen vill vi ställa följande frågor till 
stadsdelsförvaltningen: 
  
1. Har idrottsnämnden tagit initiativ till en dialog med 
stadsdelsnämnden kring nedstängningen? 
2. Kan stadsdelsförvaltningen återkomma till nämnden med 
kontinuerliga rapporter om läget för de drabbade föreningarna fram 
till dess att en lösning är på plats?   
3. Vad kan stadsdelsnämnden göra för att underlätta för de drabbade 
föreningarna? 
4. Kommer det finnas någon konstfrusen isrink för 
spontanskridskoåkning i Skärholmen i vinter? 
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§ 45 
Tillgång till det mångsidiga intensiva programmet för 
små barn med autism  
- skrivelse från Liberalerna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Tjänstgörande ersättaren Kim Höglund (L) anmäler för Liberalerna 
en skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen 
för beredning. 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
skrivelsen. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet. 
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Bilaga, skrivelse, Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2023-11-23 
  
SKRIVELSE 
Tillgång till det mångsidiga intensiva programmet för små barn med 
autism 
Kim Höglund (L) 
Sophia Granswed Baat (M) 
Alice Vestlin (C) 
  
Tidiga insatser för barn med autism är viktiga för deras utveckling. 
Det finns enligt uppgift (DN 27 oktober 2023) bara en enda metod 
med vetenskaplig evidens, en särskild inlärningsterapi, som skapar 
förutsättningar för barn med autism att utvecklingsmässigt komma 
ikapp övriga barn i förskolan. Detta sker med intensiv träning när 
barnen fortfarande är små och mottagliga för förändring. I 
Stockholm ges detta mångsidiga intensiva program på 
Autismcentrum för små barn på Rosenlunds sjukhus. Men för att 
det ska fungera i så krävs samverkan mellan sjukvården och 
kommunerna eftersom det är förskolepersonalen tillsammans med 
föräldrarna som ska träna barnet i vardagen. Många kommuner och 
stadsdelar säger dock nej till ansökningar från förskolor/föräldrar 
som vill delta i programmet. Detta trots att Socialstyrelsen i de 
nationella riktlinjerna från 2022 anser att programmet ska 
högprioriteras av vården. 
I Dagens Nyheters genomgång så framgår det att bland annat 
Skärholmens stadsdelsförvaltning säger generellt nej till att 
förskolorna samverkar med regionen i detta program. 
Vi skulle med hänvisning till ovanstående vilja ställa följande fråga 
till förvaltningen: 
Om uppgifterna i DN stämmer, av vilken anledning säger 
Skärholmens stadsdelsförvaltning nej till denna samverkan genom 
att låta förskolor tillsammans med vårdnadshavare delta i 
programmet som ges på Autismcentrum för små barn? 
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§ 46 
Nämndmål för funktionshindrade  
 - skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna en skrivelse med förslag till beslut att skicka 
den till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordföranden Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2023-11-23 
Skrivelse 
  
Skrivelse – Nämndmål för funktionshindrade 
  
Stockholm stad har ett ”Program för tillgänglighet och delaktighet 
för personer med funktionsnedsättning”. Programmet är också för 
närvarande under revision. 
En förvaltning kan välja att antingen ha indikatorer och olika 
aktiviteter inom i olika områden. Ett annat sätt är att istället arbeta 
med nämndmål, dessa nämndmål är oftast mer långsiktiga och löper 
på under flera år. 
Arbetet med funktionshinderfrågor tänker vi behöver gå in i en 
fördjupad fas, vi vill därför uppdra åt förvaltningen att utreda 
möjligheten att definiera nämndmål utifrån de mål som finns 
utpekade i ”Program för tillgänglighet och delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning”. Vi vill också att ett samråd sker med 
funktionshindersrådet som är kopplat till nämnden, kring vilka mål 
som är lämpliga att börja med och som man kan förutse är mål som 
kräver ett långsiktigt arbete. 
Mot bakgrund av detta föreslår vi: 
Att förvaltningen utreder och presenterar för nämnden vilka 
nämndmål, kopplat till funktionshindersfrågor, som är lämpliga att 
arbeta med inom ramen för den ordinarie löpande verksamheten. 
Roland Johansson (SD) 
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§ 47 
Utbildningsresultat gällande placerade barn och 
ungdomar  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Tjänstgörande ersättaren Roland Johansson (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna en skrivelse med förslag till beslut att skicka 
den till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2023-11-23 
Skrivelse 
  
Skrivelse – Utbildningsresultat för placerade barn och ungdomar 
  
En viktig skyddsfaktor för barn/ungdomar som är på något sätt 
föremål för olika typer av placeringar är hur de också lyckas med 
skolan. Det är dock redan en realitet att placerade barn/ungdomar 
har sämre skolresultat och ofta får en störd skolgång. 
Vi vet att det pågår ett projekt inom staden med så kallade 
skolsamordnare. Dessvärre ingår inte Skärholmen i detta projekt. 
Vi vill veta på vilket sätt förvaltningen följer upp skolresultat 
gällande barn/ungdomar som är aktuella för de olika formerna av 
placeringar. Vi vill veta om det sker enbart på individnivå, om det 
finns några mål för gruppen i sin helhet. Vi vill med denna skrivelse 
få en statusrapport kring detta arbete. Vi vill också att förvaltningen 
besvarar och kommenterar huruvida det finns möjlighet och ett 
önskemål om att ta fram fler direkta nämndmål kopplat till frågan 
om placerade ungdomars skolgång och skolresultat. Så som vi 
resonerar i frågan så vore det önskvärt att ha nämndmål. Vi vill 
dock ha förvaltningens uppfattning också baserat på den verklighet 
som socialtjänsten har att arbeta med. 
Mot bakgrund av detta föreslår vi: 
Att förvaltningen presenterar för nämnden hur socialtjänsten arbetar 
med placerade barn/ungdomars skolgång och skolresultat. 
Att förvaltningen besvarar frågeställningen om det finns ett 
ytterligare behov av att ta fram direkta nämndmål kopplat till 
placerade barn/ungdomars skolgång och skolresultat. 
  
Roland Johansson (SD) 
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§ 48 
Åtgärder gällande förbättrad badvattenkvalitet  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
en skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen 
för beredning. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Sophia Granswed Baat (M) yrkar att 
skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt 
bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2023-11-23 
Skrivelse 
  
Skrivelse – Kommande åtgärder gällande förbättrad 
badvattenkvalitet 
  
Årets rapport gällande badvattenkvalitet som presenteras och 
anmäls till Miljö och hälsoskyddsnämnden ger vid handen att 
badvattenkvaliteten i sin helhet har sjunkit i staden, de senaste fyra 
åren. 
I stadsdel Skärholmen finns tre offentliga badstränder. Badet vid 
Sätra strand, har delvis fått statusen där man avråder från bad. Men 
tittar man på mätresultaten mer i detalj så ser man att samtliga bad 
har fått vid några tillfällen under sommaren 2023 fått anmärkningar. 
Alternativt uppvisat status otjänligt vatten. 
Organisatoriskt är det Miljö och hälsoskyddsnämndens ansvar att 
ombesörja provtagningen vid våra offentliga bad, men respektive 
stadsdelsförvaltning är ansvarig för att aktivera åtgärder för att för 
främja god badvattenkvalitet. I något fall är det annan förvaltning 
än stadsdelarna som är åtgärdsansvarig 
Politiskt ser vi det som mycket angeläget att bryta trenden med allt 
större andel badvattenprover som uppvisar dålig status på 
badvattnet. Det är därför vi både tar upp specifikt Sätra strandsbadet 
men också de övriga stränderna. Stadsdel Skärholmen har länge haft 
ett devis om Strändernas stadsdel, och vi ser gärna att vi lever upp 
till detta devis, med bad och stränder med god vattenkvalitet i varje 
offentligt bad inom stadsdelen. 
  
Mot bakgrund av detta föreslår vi: 
Att förvaltningen utreder och presenterar för nämnden vilka direkta 
och indirekta åtgärder som planeras för de offentliga bad som fått 
anmärkningar under året. 
  
Roland Johansson (SD) 
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Då inga övriga frågor kvarstod avslutade tjänstgörande ordförande 
Sophia Granswed Baat (M) sammanträdet kl 18.55. 
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